
LAVIA—NYT 
Medlemsblad for Lavia, København.  
Idrætsforening for handicappede. 
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Af Allan Hein 
 
Hvad laver man egentligt i  denne  
Bruger Bestyrelse? 
 
Som medlem af Brugerbestyrelsen i Centret har jeg lovet løbende at  oply-
se dette til Lavia Nyt.. 
Jeg skrev sidst i Lavia Nyt omkring dette emne i nummer 4. september 
2002. Når der har været en pause, ved de fleste jo nok hvorfor. 
Men jeg går gerne på banen igen. 
 
Som bekendt for de fleste hedder det tidligere ”Hal-udvalg” nu Brugerbe-
styrelsen (BB), som endvidere har tre underudvalg. 
 

•    Økonomi / Budget og Projektudvalget  (ØBP)  
•    Aktivitetsudvalget  
•    Strategiudvalget. 

 
Jeg er fortsat med i ØBP - udvalget og stadig formand. 
 
Ved et ekstra indkaldt årsmøde i Centret i januar 2003  skulle vi vælge ny 
Brugerbestyrelse.  
Dette skyldes,at man endeligt sidst i 2002 fik vedtaget nye vedtægter for 
valg til dette, samt regler for hvorledes disse udvalg skal køre i hverdagen. 
 
I den nye Brugerbestyrelse kom 2 nye ind, da 2 andre var valgt ind ved 
andre idrætsanlæg.  
 
Den nye Brugerbestyrelsen består af:  

Fortsættes…. 
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� Per Malmberg            BK Kelly formand  
� Allan Hein                 Lavia Kbh. næstformand  
� Kurt Brandt                Shinken Karate  
� Ester Zivadinovic       Brønshøj Bordtennis  
� Henning Pedersen      Gf. Gefion  
� Randi Elsvig              Pin-crackers Bowling  
� Benny Dejrup             Kl. Point Badminton   
� Suppleant Claus         Banche Boldkl. Union. 
� Sussi Neumann          Centerleder  
� Robert Andersen        Souschef  
� Bo Carlsson               Medarbejderrepr. 

 
Under Københavns Idrætsanlæg har man nu fået ansat nogle nye perso-
ner - de kaldes Team Chefer. I vort område, som dækker Grøndal - Bella-
høj - og Vanløse, er ansat Erik Hansen.  
Han deltager ligeledes i vore Brugerbestyrelsesmøder fører vore referater, 
men er også behjælpelig i andre sager. 
 
Efter Årsmødet afholdt vi det første møde den 18. februar 2003.  
Her drøftede vi en klage over utæt tag. Klagen var også fremsendt i kopi 
til kommunen.  
BB gav sin opbakning til anlæggelse af en fodboldbane ved indgangen til 
Bowlinghallen. 
En enig BB vedtog at fastholde 18  års reglen for brug af motionscentret. 
Budget 2003 er lovet frigivet den 21. februar 03. 
COWI - rapporten fra Centret er nu færdig.  
Aftalt møde med KI tekniske afdeling snarest. 
Underudvalg nedsat: Økonomi - Allan / Per / Benny + medar. 
                                   Strategi  -  Kurt / Henning /        + medar. 
                                   Aktivitet - Ester / Randi /  Claus + medar 
Ligeledes drøftede vi de fremlagte vedtægtsforslag mellem KI og Centret. 
Ester omdelte forslag til afholdelse af vort kommende Jubilæum. 
 
Næste møde blev afholdt tirsdag den 1. april 2003. 
Chefen for tekn. Afd. Torben Hjelm fortalte om resultatet af de undersø-
gelser, som nyligt var blevet foretaget i samarbejde med COWI. 
Næste information om dette fik vi så på vort Årsmøde den 6. maj.   
Mere om dette næste nummer.                        
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Er der liv i universet?  
Er der liv i klubben? 

 
To store spørgsmål, der optager os alle. 

 

Jorden kalder alle med lyst til social og sportslig fritid! 
 

Findes der et sted med mulighed for at mødes i cyberspace? 
 

Ja! 
 

www.laviakbh.dk 

Lad os mødes på hjemmesiden. 
 

Se, hvad der foregår i de andre idrætsafdelinger. 
Fortæl om jeres sidste bedrifter. 

Send sjove billeder. 
Download Lavia-Nyt 

 
Er du forarget, engageret eller ved du noget -  brug temasiden! 

 
 

Send jeres indlæg, billeder eller temaer til  
 

bennik@vip.cybercity.dk 
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Året 2003 - set 
i bakspejlet 
Lykke Christensen, formand 

J a, så er det tid det sidste 
nummer af Lavia Nyt i 

2003.  
 

Siden sidst har vi afholdt HB-
møde, hvor alle afdelinger -  på nær 
badminton - var mødt op. Badmin-
ton havde heller ikke meldt afbud 
til dette møde, som vi 
har aftalt, at man skal 
gøre, hvis man undta-
gelsesvis ikke kan kom-
me. Derfor vil jeg gerne 
komme med en kraftig 
opfordring til at huske 
at melde afbud, hvis 
man ikke kan komme 
til et møde. 
 

På mødet fik vi bl.a. 
diskuteret budgettet for 2004. Det 
viser sig, at vi har et underskud på 
ca. 60.000 kr. i budgettet. Nu er et 
underskud jo aldrig godt, men set i 
lyset af, at vi har en rimelig for-
mue, som godt kan dække dette un-

derskud, blev vi enige om at god-
kende budgettet uden at skære i øn-
skerne. Dermed fik alle afdelinger 
også godkendt deres budgetter for 
2004. 
 

Vi fik - til min store glæde - nedsat 
et udvalg, der skal kigge på vore 
vedtægter. Dette udvalg består af: 
Mona, Martin, Jonna (alle medlem-

mer af bestyrelsen), 
Birthe (bueskydning) 
o g  F l e m m i n g 
(snooker). De vil i nær 
fremtid starte på at få 
moderniseret vores ef-
terhånden gamle ved-
tægter. Hvis I vil vide 
mere om, hvad der blev 
drøftet på mødet, kan I 
få referatet fra jeres af-

delingsformand. 
 

Lige her inden julestressen og sene-
re i december julefreden kommer 
over os, vil jeg da godt lige bruge 
et øjeblik på at kigge tilbage på 
2003.   

Fortsættes Â 
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Starten af 2003 så ikke for god ud 
for Lavia. Det var knald eller fald. 
Skulle Lavia lukke eller kunne vi 
fortsætte? Vi fik heldigvis i marts 
skrabet en bestyrelse sammen, og 
Lavia kunne fortsætte. Jeg blev, 
som bekendt, valgt som formand; 
en opgave som i starten krævede 
meget af mig. Man er ny og skal 
sættes ind det hele. Sommeren gik 
stille og roligt, og ved sæsonstart 
var jeg ladet op igen og klar til at 
tage udfordringen som formand op. 
Der har den seneste tid hersket ro i 
klubben til at dyrke vores idrætter. 
Så formandsarbejdet har hovedsag-
ligt bestået af administrativt opga-
ver. 
  

Vi har måttet desværre lukke 4 af-
delinger i løbet af 2003, nemlig 
skydning, boccia, aerobic og multi-
idræt. Der er selvfølgeligt altid ke-
deligt at lukke afdelinger, men hvis 
tilslutningen ikke er der, kan afde-
lingerne jo heller ikke hænge sam-
men. 
 

Som tidligere nævnt, fik vi langt 
om længe nedsat et vedtægts ud-
valg, hvilket var en af mine mål for 
2003. Det betyder, at vi nu kan få 
kigget på de meget omdiskuterede 
vedtægter og lavet dem om, så de 
er mere i overensstemmelse med 
virkeligheden. Mit håb er, at vi al-
lerede på næste generalforsamling 
kan komme med et forslag til ved-
tægtsændringer. Det er dog en lang 

proces, som godt kan komme til at 
tage tid.  
 

Et af mine mål er, at jeg gerne vil 
være er en synlig formand. Mine 
planlagte besøg i alle afdelingerne 
her i efteråret er desværre blevet 
aflyst, men det vil være en af de 
ting jeg vil bruge tid på efter nytår, 
så både ledere, trænere og medlem-
mer kan se, hvem hende formanden 
er.  
 

Hermed vil jeg ønske alle en god 
jul og et godt nytår. 
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Dagsorden: 
 

1.   Lavia nyt - hvad gør vi fremtiden? 
2.   Budgetter (godkendelse af hver enkelt afdelings budget). 
3.   Nye vedtægter (diskussion herom og nedsættelse af vedtægts ud-

valg) 
4.   Egenbetaling til stævner 
5.   Orientering fra afdelingerne (Badminton, Bordtennis, Bowling, 

Bueskydning, Fodbold, Snooker, Svømning, Varmtvandssvøm-
ning og Volleyball) 

6.   Evt. 
 
Fremmøde til mødet: 
Martin, Mona, Lene, Jonna, Hasse (best. og bueskydning), Lykke 
(best. og volleyball), Erling (bordtennis), Birthe (bueskydning), Jannie 
(bowling), Frank (fodbold), Flemming (snooker), Pia (svømning). 
 
Fravær: 
Jørgen (badminton). Badminton har heller ikke meldt afbud. Og i for-
længelse af vores snak tidligere på året, skal det igen  pointeres at hvis 
man ikke kan komme til møderne, bedes man i det mindste melde af-
bud. 
 

1. Lavia Nyt. 
Søren og Benni (bladudvalget) har givet udtryk for, at de gerne vil have, 
antallet af blade på et år bliver sat ned til 4 blade. 
HB kan ikke se, at der skulle være noget problem i at sætte antallet af bla-
de ned til 4 blade, så længe kvaliteten er lige så god.  
Lykke vil tage kontakt til DHIF og oplyse dem om, at vi vil sætte antallet 
ned til 4 blade næste år. Med hensyn til portoen på bladene vil Lene tage 
kontakt til postvæsnet og forhøre sig, om det kan lade sig gøre.    
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2. Budgetter. 
Lene har lavet et budgetforslag for 2004. Dette giver at underskud på 
60.845kr. Et underskud er selvfølgelig aldrig godt, men set i lyset af at vi 
har en dejlig stor formue, kan vi godt leve med et underskud.  
Budgettet for 2004 blev godkendt. 
Lene informerede om at hal-lejen i Haandværkerhaven er steget med 200 
kr pr. måned. Det er derfor vigtigt, at dette hold er fyldt op, og at vi bruger 
haltiden. 
Ekstrabevillinger: Snooker har søgt om 5000 kr og volleyball har søgt om 
3924 kr yderligere. Begge ekstra bevillinger er godkendt. Volleyball har 
tidligere fået bevilliget 5000 kr til Sit Cup, som de nu gerne vil benytte til 
et stævne i Tyskland, da Sit Cup blev aflyst. Dette er også godkendt. 
Allan Hein har søgt om at få nogle transport penge dækket, da han har væ-
ret til en række møder vedr. Amar’ Handi Cup. Ifølge det sidste referat fra 
Amar’ Handi Cup, har de overført en del penge til DHIF, da Amar’ Handi 
Cup blev nedlagt. Allan Hein må kunne få nogle af disse penge til dæk-
ning af sine transportudgifter. Lene vil kontakte Allan Hein om dette. 
Til sidst oplyste Lene om, at der er 221 medlemmer, og der er 4, der skyl-
der kontingent. 
 
3. Vedtægter. 
Der blev nedsat et udvalg som skal kigge på vore vedtægter og modernise-
re dem. Udvalget består af:  
Jonna, Flemming, Mona, Martin og Birthe. 
Der blev diskuteret lidt omkring HB´s holdning til, hvordan strukturen af 
en ny bestyrelse skal være. Det er nu op til udvalget, at komme med et ud-
spil til vedtægterne. Udvalget finder selv ud af en møderække og skulle 
gerne have afholdt mindst et møde inden næste HB-møde.  
Såfremt man har forslag og gode ideer til vedtægterne, kan man rette hen-
vendelse til udvalget. 
 
4. Egenbetaling til stævner. 
Det viser sig, at der er meget stor forskel på den måde, man sætter egenbe-
talingen i de forskellige afdelinger. Ligesom der er forskel på, hvilke tak-
ster man bruger til at udbetale kørepenge. Der var megen stor diskussion 
om dette. Vi nåede frem til, at når nu alle afdelingerne har fået godkendt 
deres budgetter for 2004, vil vi ikke ændre ”reglerne” for at udbetale køre-
penge i år 2004. Vi vil tage diskussionen op igen i løbet af 2004, inden 
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budgettet for 2005 skal godkendes. 
Ligesom diskussionen om egenbetaling også vil blive taget op igen i 2004. 
 
5. Nyt fra afdelingerne: 
Badminton:                        Var ikke mødt op til mødet og vi kunne derfor 

ikke høre hvordan det går. 
 
Bordtennis:                        Er kommet godt i gang med den nye sæson og 

vil holde os orienteret om resultater osv. via 
Lavia Nyt.  

 
Bowling:                            Er også kommet godt i gang med at trille kug-

ler. I børnebowling går det ikke så godt. Der er 
kun et barn. Vi vil give det en chance indtil 
31/12-03 og tage problemet op igen i det nye 
år. Evt. må vi lukke børnebowling. 

 
Bueskydning:                     Der er fremskridt med børnene, hvilket er dej-

ligt. Birthe har været i Madrid og skyde. Det 
gik godt. Birthe har stadig mulighed for at 
komme med til OL i Athen. 

 
Fodbold:                             Det går ikke så godt i fodbold. De kan knap 

nok samle spillere til deres kampe. Hvis ikke 
der er kommet nogle flere medlemmer inden d. 
31/12-03 blive vi nødt til at lukke afdelingen. 
Afdelingen arbejder på en samlægning med en 
anden fodbold klub, Orion. Fortsættelse følger. 

 
Snooker:                             De er startet med et venskabsstævne. Flem-

ming vil holde os løbende orienteret via Lavia 
Nyt. Klubturneringen er også kommet i gang 
og det har høj prioritet i afdelingen. De har og-
så lavet en ny turnering, som handler om, at 
man kan udfordre den, der står højere på listen. 

 
Svømning:                          Her er træningen også kommet i gang, men de 

har mistet en del medlemmer. Det gælder især 
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om fredagen. Vil gerne have flere medlemmer. Om onsdagen går det bed-
re. Tiden deles med en anden klub, så man på 
denne måde kan beholde haltiden. 

 
Varmtvandssvømning:       Her har det været mange henvendelser. Alle 

hold skulle køre. Børneholdet om fredagen er 
der stor tilslutning til, og der skal måske tæn-
kes på at lave en aldersgrænse på holdet. Male-
na, som er træner for holdet, kunne godt tænke 
sig en hjælper. Dette vil blive undersøgt. 

 
Volleyball:                         Vi er kommet i gang. Vi har fået en ny spiller. 

Vi skal til et stævne i efteråret. 
 
6. Evt. 
                                           Grønt filttæppe, som tidligere er brugt i multi-

idræt, har vi besluttet at give til Grethes nye 
klub, som gave og held og lykke med den nye 
klub. 

                                           Der står en kørestol i depotet, som Birthe gerne 
vil bruge til sig svømmeklub i Taastrup. Den 
kan hun godt tage. 

                                           Invitation til Malmø open er kommet. Vi skal 
melde tilbage inden d. 11. december 2003. 
Lykke skalhave besked inden d. 8. december 
2003, så vil hun lave en samlet tilmelding. 

                                           Kåringsmøde vedr. årets idrætsudøver og leder 
er d. 20. november og Mona og Lykke vil del-
tage. 

                                           Mona ville høre om vi ikke kunne lave vores 
informations brochure om. Aftalt at vi tager 
dette op på næste møde. 

                                           Lene har fået takkekort fra Amar Handi cup. 
Alle har set dette. 

                                           Til sidst: Næste HB-møde vil blive torsdag d. 
5. februar 2004 kl. 19.00 

22. november 2003 Lykke Christensen 
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• FLÅ SIDEN UD OG SEND DEN TIL REDAKTIONEN          
(Søren Sørensen, Lindebugten 70, 2500 Valby) 

•  
• DU KAN OGSÅ TAGE EN FOTOKOPI OG SENDE DEN 
•  
• ELLER SEND EN E-MAIL OG SKRIV: SP 1: SV: 1 ELLER 2 

osv. (lindebugten@teliamail.dk) 

Da Lavia Nyt nr. 4 først kom på gaden omkring d. 1.12. -  ja, så var det 
lidt svært for jer at indlevere svar inden d. 28.11. Derfor er konkurren-
cen lavet om til en nytårskonkurrence, så kom bare i gang med at besva-
re spørgsmålene og deltag i lodtrækningen blandt de rigtige besvarelser. 

 SPØRGSMÅL SVAR 1 SVAR 2 Dit svar  
1 eller 2 

1 Hvor gammel er 
Lykke? 

26 år 29 år  

2 Hvilken cykel har 
Lykke? 

Kildemoes Heino  

3 Hvilken størrelse sko 
bruger hun ? 

41 42  

4 Hvor høj er hun? 165 cm 170 cm  

5 Hvad er hendes civile 
job? 

Natportier på 
hotel Absalon 

Sagsbehand-
ler 

 

6 Hvilken afdeling er 
hun træner i? 

Svømning Volley  

7 Hvad er hendes favo-
ritmusik? 

Tysk punk Engelsk pop  

Lær din formand at kende - tip en 7’er 

SENEST D. 30.1.04 

Clic
k t

o buy N
OW!

PDF-XChange

w
w

w.tracker-software

.c
omClic

k t
o buy N

OW!
PDF-XChange

w
w

w.tracker-software
.c

om

http://www.tracker-software.com/buy-now
http://www.tracker-software.com/buy-now


 
NAVNE OG ADRESSER  

FORMAND 
LYKKE CHRISTENSEN  
HUSUMVEJ 125, 3. TH.  
2700 BRØNSHØJ 
TLF. 38 81 44 34  
MOBIL 26 70 06 38  
E-MAIL lyks@orangenet.dk 
 

NÆSTFORMAND 
MARTIN RAABJERG 
GRÅBYNKEVEJ 28 
2700 BRØNSHØJ 
TLF. 38  60 70 71 
E-MAIL raabjerg@inet.uni2.dk 
 

HOVEDKASSERER 
LENE LUND-SØRENSEN  
DALBUGTEN 15  
2730 HERLEV 
TLF. 44 91 10 02  
E-MAIL  
lene.lund.soerensen@post.tele.dk 
 

SEKRETÆR 
JONNA POULSEN 
MATTHÆUSGADE 46B, LEJ. 148 
1666 V 
TLF. 38 88 86 61 
MOBIL 22 83 19 68 
 

MEDLEM AF FU 
HANS HANSSON 
H.P. OLSENS VÆNGE 8 
2630 TÅSTRUP 
TLF. 43 99 32 13 
 

SUPLEANT 
MONA NIELSEN 
KANSLERSGADE 14, 2. TH 
2100 Ø 
TLF. 35 42 78 38 
E-MAIL mnie@ke.dk 
 

Badminton: 
Jørgen Bolgers, tlf. 3670 6021 
E-mail: jbolgers@get2net.dk   
 
Bordtennis: 
Erling B. Hansen, tlf. 4491 3077 
 
Bowling: 
Jannie Wendelborg, tlf. 3630 2392 
 
Bueskydning: 
Hans Hansson, tlf. 4399 3213 
 
Fodbold: 
Frank Johannessen, tlf. 4492 4413 
E-mail: fjohanness@bksv.com 
 
Snooker: 
Flemming Valsgaard, tlf. 4373 9752 
flemming@post7.tele.dk 
 
Svømning: 
Pia Johannesen, tlf. 35 85 74 33 
piapop@lbq.dk 
 
Vanmvandssvømning: 
Hanne Hansen, tlf. 3860 7071 
raabjerg@pc.dk 
 
Siddende volleyball: 
Søren Sørensen, tlf. 3617 9667 
E-mail: Lindebugten@teliamail.dk  

FORRETNINGSUDVALGET : AFDELINGERNE : 
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I midten af november drog 
volleyball afdelingen til stæv-
ne i Nienburg i Tyskland.  
 
Vi har før med succes taget toget til 
netop dette stævne. Det besluttede 
vi os for at gøre igen i år. Der var 
på forhånd lagt op til en stram rej-
seplan med en masse tog skift. Vi 
havde kun 3 minutter ved det ene 
skift. Den nok så omtalte og roste 
tyske punklighed var ikke at finde. 
De var 10 minutter forsinkede, og 
det var de da ligeglade med. Nå, vi 
nåede frem til Nienburg. 
 
Lørdag startede stævnet. Det første 
der mødte os, da vi kom ind i hal-
len, var en grim lugt af meget gam-
mel mandesved. Der var russere i 
Tyskland. Men spilles skulle der jo. 

Og spillet fik vi da i aller højeste 
grad. Det var nogle gode hold, der 
var med til stævnet, og vi var kun 6 
spillere afsted. Den kombination 
giver kun nederlag til os.  
 
Vi var også til den obligatoriske 
fest lørdag aften. Da vi ankom til 
festen, greb jeg foreningens kamera 
og begyndte at tage en masse stem-
ningsbilleder. Da jeg nåede til det 
bord, hvor det russiske hold sad, 
kom aftenens første morsomme 
indslag.  
Den russiske tolk blev meget vred, 
da han så jeg sad og tog billeder af 
ham. Han opførte sig som en rus-
sisk agent, der var på undercover 
arbejde, og som nu var ved at blive 
afsløret.  
Så havde jeg fået mig en russisk 
fjende.  
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Senere på aftnen kom den obligato-
riske medbragte vodka på bordet 
hos russerne. I takt med at indhol-
det i flaskerne faldt, steg humøret 
hos russerne. Og da Benni afsløre-
de, at han kunne sige lidt på rus-
sisk, fik han hurtigt en ny ven, en 
russisk holdleder.  

Hvis I spørger mig, så det ud som 
de to ikke forstod meget af hvad 
hinanden sagde, men de morede sig 
meget og det var sjovt at være til-
skuer.  
Det hele endte med, at de fik ud-
vekslet adresser og enkelt platte fra 
deres hjemegn fik vi da også med 
hjem.  

Selv den russiske tolk blev lidt me-
re løssluppen som aftnen skred 
frem, og et smil kom da der også 
frem. Men lige så snart han kiggede 
på mig forsvandt smilet. Jeg havde 
vist fået gjort ham vred.  

Efter flere nederlag og en god fro-
kost søndag gik turen til Danmark 
igen. Denne gang med en lidt min-
dre presset tidsplan, men igen de 
tyske statsbaner går ikke højt op i 
togtider. Så lidt presset blev det.  
Set i bakspejlet skal vi nok være 
mindst 7 spillere med til næste 
stævne. Vi bliver for sårbare med 
kun 6 spillere. 
Lykke Christensen.  
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Kære læser. 
 

Dette er det sidste 
nummer af Lavia Nyt 
i 2003. 
 

I 2004 vil der udkom-
me fire numre af bla-
det. I marts, juni, sep-
tember og december. 
 

Målet med næste års 
udgivelser er at kom-
me rundt i afdelinger-
ne og få beretninger 
fra træning og stæv-
ner. Det vil dog kun 
være muligt, hvis I 
ude i de enkelte afde-
linger medtænker det 
i tilrettelæggelsen af 
årets aktiviteter. Alt-
så, hvem skal tage bil-
leder fra stævner og 
hvem skal skrive - 
eventuelt stikord, så 
er Benni og jeg gerne 
behjælpelige med at 
få formuleringerne på 
plads. 
 

Det er vigtigt, at vi 
fortæller hinanden 
om, hvad der sker i de 
forskellige afdelinger. 
Det er en af måderne 
at få en klubfølelse. 
Ole Ansbjerg har bi-
draget til dette num-
mer med to artikler 

Lavia - Nyt 
 
udgives af  
Lavia, København. 
Idrætsforening for handi-
kappede. 
 
Redaktion 
 
Søren Sørensen (ansv.)  
Benni Hansen 
 
Forside 
Julefrokost på redaktionen 
(foto: anonym) 
 
Annonceekspedition 
 
Søballevej 2 D, Veng 
8660 Skanderborg 
Tlf. 86 95 05 92 
 
Tryk 
Hørning Trykcenter 
 
Stof til Lavia - Nyt 
 
Søren Sørensen  
Lindebugten 70 
2500 Valby 
Tlf. 36 17 96 67 
Mobil: 26 85 43 09 
E-mail:  
lindebugten@teliamail.dk 
 
Næste nummer udkommer 
marts 2004. 
 
Deadline for indlevering af 
stof er d. 20.2.04 
 
Manuskripter bedes frem-
sendt via e-mail. Vedhæf-
tede filer i Word-format. 
Hvis det ikke er muligt, da 
helst på en diskette med 
vedlagt udskrift. 
 
Hvis du ikke råder over en 
PC, så ring til mig. 
 
Artikler i Lavia-Nyt dæk-
ker ikke nødvendigvis re-
daktionens eller Lavia Kø-
benhavns synspunkter. 
 
 

om værdier i forenin-
ger. 
 

Det lyder lidt højtraven-
de, men dybest set 
handler det om svar på, 
hvordan vi kan få mest 
muligt ud af vores med-
lemskab af Lavia. Både 
for vores egen skyld og 
for alle de andres skyld. 
 

Vores udfordring består 
i at få noget ud af hin-
anden. At udnytte de 
muligheder, der ligger i, 
at vi er mange forskelli-
ge mennesker, der dyr-
ker  forskellige idrætter 
i samme klub. 
 

Med denne opfordring 
ønsker vi - Benni og 
jeg - alle i Lavia en 
glædelig jul og et godt 
nytår. 
 
 
På gensyn i 2004. 
 
Søren 

Clic
k t

o buy N
OW!

PDF-XChange

w
w

w.tracker-software

.c
omClic

k t
o buy N

OW!
PDF-XChange

w
w

w.tracker-software
.c

om

http://www.tracker-software.com/buy-now
http://www.tracker-software.com/buy-now


 
Lån kameraet og tag nogle billeder fra en træningsaften 
eller en turnering. 
 

Har du et indlæg eller en god ide, så kontakt os  
 
 

ring   
 

send en mail 
 

send et brev 
 

 
 

Eller kontakt os tirsdag ml. 18 og 20  
i Grøndalscentret, Hal K. 

 
 

Det er bare om at komme i gang  
- din dovne hund! 

Benni 
32 59 44 49 
bennik@vip.cybercity.dk 

Søren  
36 17 96 67  

lindebugten@teliamail.dk  
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B egrebet vær-
dier er meget 

subjektivt, hvorfor jeg 
er kommet frem til, at 
det kun giver mening i 
forhold til mig selv og 
mine relationer med 
andre mennesker – i 
dette tilfælde i forhold 
til de ting, jeg foreta-
ger mig i mit såkaldte 
fritidsliv. 
 

Det handler for mig om, hvad man 
har sammen med de mennesker 
man omgås - i dette tilfælde i sin 
fritid. Der skal være en eller anden 
form for fællesnævner omkring et 
givent forhold.. Jeg spiller badmin-
ton, tennis og er aktiv omkring min 
mindste søn`s klasse i forældrerå-
det.  
 

For at en forening kan fungere, er 
der en hel række forhold, der skal 
fungere. I mindre foreninger er der 
færre forhold, der skal ordnes med 
færre personer, men ofte mere 
overskueligt.  
 

Afstanden fra formanden til den en-

kelte udøver er kortere end i den 
store forening. I den større forening 
med flere afdelinger, hvor der dyr-
kes forskellige idrætter, er det ofte 
vanskeligt at finde ud af , hvorfor 
man lige er i forening med lige net-
op x afdeling. Afstanden fra besty-
relsen og ned til den enkelte bruger 
er i sagens natur større, hvorfor for-
ståelsen, for hvad de egentlig laver 
i bestyrelsen, kan have vanskelige 
betingelser. Tingene bliver bare of-
te taget for givet. 
 

Bestyrelsen har på sin side svært 
ved at forstå, hvorfor medlemmer-
ne ikke reagerer på henvendelser, 
møder op på generalforsamlinger 
eller afdelingsmøder m.m. (til for-
ældremøder i skolen). 
Nu begynder det at blive svært, for-

Værdier i foreningen 

Fortsættes Â 

Ole Ansbjerg, konsulent DHIF 
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di man som bestyrelse på en eller 
anden måde har brug for accept, an-
erkendelse og indflydelse(magt) i 
forhold til sin placering i forenin-
gen. Det er ikke nok 
bare at sidde og rose 
hinanden for et godt 
stykke arbejde. Nogen 
foreningsledere får 
anerkendelsen eks-
ternt og kan leve 
mange år på dette. 
Mange foreninger kan 
fungere skal vi sige 
anonymt eller i bedste 
fald tilfredsstillende 
på denne måde i mange år og plud-
selig sker der noget i bestyrelsen , 
en central person flytter, går af pga. 
fx alder.  
 

Hvis det overhovedet er muligt, 
kommer nye personer til ofte med 
nye ideer og tanker og niveauet for 
anerkendelse er måske heller ikke 
på samme niveau, og så er det, det 
bliver svært. 
Derfor bliver alle pludseligt tvunget 
til at tage stilling til, hvorfor man 
egentlig er her lige nu? 
Svar: for at dyrke dit eller dat. 
 

Det kommer imidlertid ikke af sig 
selv, det man dyrker. Der skal et 
stykke forarbejde til omkring loka-
ler, kontingent, restancer og en hel 
masse andre ting. 
Min konklusion på dette er, at man 
er nødt til i forhold til sin forening 

at byde ind med et eller andet på et 
eller andet tidspunkt. Det kan man 
kun gøre eller have lyst til at gøre på 
baggrund af et fælles værdisæt 

(hvad er vi fælles 
om?) - ellers forto-
ner formålet sig, og 
der er ikke længere 
basis for  klubben i 
dens nuværende 
form. Man kunne fx 
bare møde op til sin 
forenings general-
forsamling, være 
aktiv i forhold til 
helheden – det er 

faktisk en god fornemmelse at lave 
et stykke frivilligt arbejde i sin for-
ening, og nogen skal lave det, ellers 
bliver vores fritidstilbud i fremtiden 
uden den sjæl som ligger i for-
eningsbegrebet. 

Kun de tamme fugle har længsel - 
de fri flyver. 
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Værdigrundlag 
 
En forudsætning for en god og vel-
fungerende handicapidrætsforening 
er det underliggende værdigrund-
lag. Vi har i xxxxxxxxxx Klub gen-
nem en årrække haft et udgangs-
punkt for arbejdet med handicap-
idræt, som vi her har formaliseret. 
 
Værdigrundlag  
 
xxxxxxxxxx Klub 
 
 xxxxxxxxx bygger på et forplig-
tende fællesskab blandt alle spille-
re, ledere, forældre og trænere.  
 
xxxxxxxx lægger vægt på et godt 
forældresamarbejde bygget på fæl-
les ansvar og gensidig respekt  
 
xxxxxxxx lægger vægt på kvalitet 
og engagement samt vilje til at give 
alle i klubben gode rammer både 
sportsligt og socialt  
 
xxxxxxxxx lægger vægt på, at alle 
medlemmer føler fornøjelse og 
glæde ved at spille ………. 

xxxxxxxxxxx lægger vægt på, at 
alle får mulighed for at udvikle sig 
uanset sportslig  niveau  
 
xxxxxxxx lægger vægt på, at idræt 
for børn har legen i centrum  
 
xxxxxxxxx lægger vægt på et 
klubliv præget af en god omgangs-
tone, tolerance og ligeværd 
 
Har du spørgsmål omkring 
xxxxxxxxxxxxxxx Klubs værdi-
grundlag, er du velkommen til at 
kontakte ________________ 

Værdigrundlag  
- et eksempel 
Ole Ansbjerg, konsulent DHIF 
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